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INTERN HØRINGSSAK OM FINANSIERING AV UNIVERSITETER OG  
HØYSKOLER 
 
 
 
Meld. St. 19 (2020–2021) Styring av statlige universiteter og høyskoler beskriver den 

overordnede styringspolitikken for universitets- og høyskolesektoren. Meldingen varslet at 

regjeringen ville «sette i gang en helhetlig gjennomgang for å vurdere endringer i 

finansieringen innenfor disse rammene. Det overordnede målet for gjennomgangen har vært 

å fremme det brede samfunnsoppdraget til institusjonene og øke den samlede 

måloppnåelsen».  

Det foreligger nå en rapport fra et utvalg som har hatt bredt mandat og som har «lagt stor 

vekt på å vurdere finansieringen som del av en helhetlig styringspolitikk og på å vurdere 

helheten i de ulike finansieringskildene og virkemidlene». Utvalget var ledet av Siri Hatlen, og 

omtales derfor ofte som «Hatlen-utvalget». 

Utvalget har sett nærmere på «Utviklingsavtalene» som inngås mellom institusjoner og 

Kunnskapsdepartementet, Langtidsplanen for forskning og høyere utdanning, Indikatorer for 

resultatbasert uttelling, «finansieringskategoriene», god tilgang til utdanning over hele landet 

og gjennom livet, balansen mellom rammebevilgningen og prosjektbasert finansiering og 

mangfold og utvikling av profiler. Det vises til gjennomgang av hovedpunktene fra 

finansieringsutvalget i vedlegget til vedlagte brev datert 07.04.22. Saken skal også opp i 

universitetsstyret i mai-møte, jf. sak 39/22. 

Som det fremkommer av brevet legger UiB opp til en bred høringsrunde, og fakultetet er 

invitert til å komme med innspill til universitetets høringsuttalelse. 

For det juridiske fakultet har temaet «finansieringskategoriene» særlig interesse, og vi vil 

derfor trekke frem denne problemstillingen. Våre studieplasser er i dag plassert de nest 

laveste finansierte studieplassene ved universiteter og høyskoler. Dette fordi den etablerte 

finansieringskategorien bygger å situasjonen den gang juss-studiet nesten utelukkende ble 

undervist i store auditorier, og med liten eller ingen oppfølging av studentene i mindre 

grupper. Det vil derfor være i vår interesse om vår finansieringskategori løftes til et nivå som 

bedre avspeiler dagens reelle ressursbruk på studiet Master i rettsvitenskap.  

Utvalget har ikke gått inn i slike mer konkrete vurderinger, men foreslår en forenkling av 

modellen. Det er derfor svært usikkert hvordan en eventuell omlegging vil slå ut for vårt 

fakultet, også med tanke på om en omlegging vil føre til justering i UiBs økonomimodell.  

https://ekstern.filer.uib.no/ledelse/universitetsstyret/2022/2022-05-05/S_39-22H%C3%B8ringsuttalelse-finansiering-av-universiteter-og-h%C3%B8yskoler.pdf
https://dbh.hkdir.no/tall-og-statistikk/finansiering-meny/finansieringskategorier-finansiering?undermeny=finans_kategorier
https://dbh.hkdir.no/tall-og-statistikk/finansiering-meny/finansieringskategorier-finansiering?undermeny=finans_kategorier


 

 

 

 

Saken legges frem til orientering og eventuelle innspill. 
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Vedlegg: 

https://www.regjeringen.no/contentassets/75b8fed30663462eba9dd06fc3a39071/rapport-

finansiering-av-universiteter-og-hoyskoler.pdf 

Brev av 7.4.2022 fra Rektor til fakulteter og avdelinger. 
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